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نگرانی آمریکا از روابط ایران ونزوئلا 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران درباره تقویت روابط دوجانبه 
ایران و ونزوئلا ابراز نگرانی کرد.به گزارش ایسنا، برایان هوک 
با اشاره به تقویت همکاری ها میان ایران و ونزوئلا گفت: وقتی 
ب��ه رواب��ط تازه تقویت ش��ده میان ای��ران و ونزوئلا در نیمکره 
خودمان نگاه می کنیم، بسیار نگران می شویم.هوک اظهار کرد: 
ما مصمم هستیم اطمینان حاصل کنیم که این ارتباط به شکل 
جدیدی از بی ثباتی در نیم کره ما تبدیل نش��ود.علاوه بر این، 
الیوت آبرامز نماینده ویژه آمریکا در امور ونزوئلا درباره روابط 
این دو کشور مدعی شد که مانند این است "دو کشور طرد شده 
یکدیگر را پیدا کنند". او در ادامه مدعی ش��د که ونزوئلا نمی 
تواند بنزین بخرد و ایران بنزین فراوانی دارد که می خواهد در 

ازای دریافت طلا از ونزوئلا آن را بفروشد.

شکست سزار با توافق ایرانی-سوری 
مشاور سیاسی و رسانه ای رئیس جمهور سوریه با تاکید بر اینکه 
سوریه نیز می تواند همانند ایران با تحریم ها قوی تر شود، تاکید 
کرد: توافق امضا شده میان ایران و سوریه اولین گام در راستای 
شکست قانون سزار است.به گزارش ایسنا، بثینه شعبان تاکید 
کرد: قانون موس��وم به س��زار امتداد جنگ علیه س��وریه است و 
این قانون از سوی آمریکا که جنگ علیه ملت سوریه را رهبری 
می کند، صادر ش��د. قانون س��زار تعرض به تمام محور مقاومت 
اس��ت و وقایع این مس��اله را ثابت کرده اس��ت.وی خاطرنشان 
کرد: تداوم محدودیت و جنگ علیه محور مقاومت همبستگی 
میان کش��ورهای این محور را قوی تر می کند.مش��اور بشار اسد 
تاکید کرد: گزینه های زیادی برای شکست قانون سزار داریم و 
امضای توافق ایرانی اولین گام در این راستا است. ما همکاری 
خود با کش��ورهای محور مقاومت را گس��ترش خواهیم داد و به 

سوی شرق مانند  چین و روسیه نیز روی خواهیم آورد.

تکذیب درگیری و ناامنی در گچساران 
 وزارت کش��ور هرگون��ه درگی��ری و ناامن��ی در گچس��اران را 
تکذیب کرد. به گزارش ایس��نا، در اطلاعیه وزارت کش��ور آمده 
است:نظر به اینکه در پی تصمیم اخیر مجلس شورای اسلامی 
در خص��وص منتخ��ب یک��ی از حوزه های انتخابیه در اس��تان 
کهگیلوی��ه و بویراحم��د، برخ��ی کانال ه��ا در فضای مجازی، 
با انتش��ار برخی کلیپ های آرش��یوی مربوط به حوادث س��ال 
های گذش��ته س��ایر مناطق، در صدد القای درگیری مسلحانه 
در گچساران هستند و از این رهگذر تحریک عواطف مردم در 
منطقه و پخش اخبار جعلی در س��طح افکار عمومی کش��ور  را 
دنبال می کنند، ضمن تکذیب هرگونه ارتباط و انتصاب تصاویر 
پخش شده به استان کهگیلویه و بویراحمد، همچنان که مردم 
ش��ریف شهرس��تان گچساران و مناطق مجاور از نزدیک شاهد 
و ناظر رویدادها هس��تند، آرامش کامل در این منطقه برقرار و 
کوچکترین درگیری و یا ناامنی در گچساران و مناطق اطراف 

آن واقع نشده است.

درخواست اقدام فوری برای حل مشکلات
 جمعی از دفاتر بسیج دانشجویی دانشگاه های کشور در نامه ای 
به رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی بر لزوم اقدامات فوری و 
خ��ارج از نوب��ت مجلس برای حل مش��کلات تاکید کردند. در 
این نامه به قالیباف با اش��اره به حساس��یت ش��رایط فعلی آمده 
اس��ت: مش��کلات معیشتی و گرانی های اخیر در تقریبا تمامی 
مس��تلزمات زندگی که برای اکثر مردم، مش��قت قابل ملاحظه 
ای را به همراه داش��ته اس��ت. در ادامه آمده اس��ت: با توجه به 
مش��کلات اخیر به خصوص در حوزه اقتصادی، لزوم عملکرد 
سازنده و مثبت مجلس که حلقه مفقوده ایی در سال های اخیر 

بوده، بیش از پیش در این ایام احساس می شود.

رد اعتبارنامه تضعیف شورای نگهبان نیست
 عض��و حقوق��دان ش��ورای نگهب��ان با تاکید بر اینکه بررس��ی 
صلاحیت و بررس��ی اعتبارنامه، دو نهاد برآمده از قانون اس��ت 
و نتیج��ه ه��ر دو اعتب��ار حقوق��ی دارد گفت: ش��ورای نگهبان 
تصمیم گیری راجع به اعتبارنامه نمایندگان را حق و مسئولیت 
قانونی نمایندگان می داند و نفیاً یا اثباتاً هیچ نظری بر رد یا تایید 
اعتبارنامه منتخبان نداشته است. هادی طحان نظیف در توییتر 
ب��ا تاکید بر اینک��ه رد اعتبارنامه هیچ نماینده ای تضعیف کننده 
شورای نگهبان نیست نوشت: طی هفته های اخیر از سوی برخی 
افراد، مطالبی به ش��ورای نگهبان و برخی اعضای آن منتس��ب 
شد که درست نبود؛ از روند تایید صلاحیت آقای تاجگردون تا 
خبر کذب عضویت فرزند یکی از اعضای شورا در هیأت مدیره 
یک شرکت! مبارزه با فساد با اتهام پراکنی و تمسک به مطالب 

غیرمستند سازگار نیست.

تفحص از صندوق ذخیره فرهنگیان 
 سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس گفت: گزارشاتی دال بر 
وقوع تخلفات در صندوق ذخیره فرهنگیان به دست نمایندگان 
رس��یده که بر اس��اس این مس��تندات، تحقیق و تفحص درباره 
این صندوق را کلید زده ایم. احمدحسین فلاحی در گفت و گو 
ب��ا ف��ارس، از کلید خوردن ط��رح تحقیق و تفحص از صندوق 
ذخیره فرهنگیان در مجلس خبر داد و گفت: در ش��رایط فعلی 
بح��ث اول ب��ر س��ر تعیی��ن تکلیف پول هایی اس��ت که از این 
صندوق در گذش��ته برداش��ت شده و بازنگشته است و موضوع 
دوم پرداخت نش��دن حق دولت به این صندوق اس��ت.وی با 
بی��ان اینک��ه صندوق ذخیره فرهنگیان حدود ۳۶ ش��رکت زیر 
مجموعه دارد، ادامه داد: یکی از محورهای تحقیق و تفحص 
نیز همین ش��رکت ها هس��تند که باید مشخص شود چه میزان 
درآمد داش��ته و چه میزان هزینه کرد دارند.نماینده همدان در 
مجلس با بیان اینکه طبق قانون صندوق فرهنگیان باید حق 
الس��هم ۵ درصدی پرداخت کنند و دولت نیز س��هم ۵ درصدی 
واریز کند،افزود: متاسفانه دولت بیشتر تعهدات خود به صندوق 

ذخیره فرهنگیان را اجرایی نکرده است.

سياسي

رییس جمهور گفت: تعطیلی کسب و کار و فعالیت اقتصادی در 
طولانی مدت قابل اجرا نیست و هیچ کشوری در دنیا نمی تواند 

شش ماه این کار را ادامه دهد.
به گزارش ایس��نا، حس��ن روحانی در جلس��ه ستاد ملی مقابله با 
وی��روس کرون��ا ب��ا بیان اینکه مردم و دولت باید همکاری خوب 
و دقیق داش��ته باش��ند، اظهار کرد: اگر اینگونه باش��د در برابر 
مشکلات کرونا سریعتر عمل می کنیم و عبورمان راحت تر است 
اما اگر جز این باشد موفقیت ما دچار مشکل می شود.وی افزود: 
ع��ادی ان��گاری این ویروس و کروناهراس��ی ه��ر دو ما را دچار 
مشکل می کند. اگر فکر کنیم که دیگر این ویروس را پشت سر 
گذاشته ایم که ما را دچار مشکل می کند و اگر هم فکر کنیم باید 

همه کارها تعطیل شود بازهم به مشکل می خوریم.
ریی��س جمه��وری یادآور ش��د: تعطیلی کس��ب و کار و فعالیت 
اقتصادی در طولانی مدت قابل اجرا نیست و هیچ کشوری در دنیا 
نمی تواند شش ماه این کار را ادامه دهد و مردم هم نمی پذیرند. 
اما راه درس��ت در ادامه فعالیت های اقتصادی یا فرهنگی فقط 
منحصر به رعایت پروتکل های بهداشتی است و هیچ راه دومی 
وجود ندارد.روحانی تاکید کرد: تجمعات به طور کلی در وضعیت 
امروز غیرقابل قبول است. چه عزا چه عروسی، چه سمینار چه 
جشنواره. همه اینها مضر است و حتی اگر برای کنکور هم وزارت 
بهداشت مشکلی داشته باشد برای آن تمهیدات بیشتری در نظر 
می گیرم. وی با اش��اره به محدودیت هایی که کش��ورهای دیگر 
ب��رای ادام��ه حیات اقتصادی جامعه ایج��اد کرده اند، گفت: این 
راحت ترین کار است که همه جا را تعطیل کنیم و فردایش مردم 
بیایند از تعطیلی و بیکاری و گرسنگی شکایت کنند. البته ما باید 
در چارچوب حرکت کنیم. حتماً باید در پروتکل های بهداش��تی 
حرکت و این موارد را رعایت کنیم. هرگونه مراسمی را در تمام 
شهرهای کشور ممنوع کنیم و اصلا اجتماعی شکل نگیرد. مگر 
با جمعی محدود و چند نفره.رییس جمهوری با تاکید بر اهمیت 
فاصله گ��ذاری اجتماع��ی گفت: این موضوع در کنار اس��تفاده از 
ماسک در همه مراکز اقتصادی و صنعتی و مراکز عمومی کاملا 
لازم و ضروری اس��ت. ما باید مراقبت های بهداش��تی فردی و 

اجتماعی را به عنوان یک اصل خدشه ناپذیر بدانیم.
روحانی با بیان اینکه همه رس��انه ها، هنرمندان و اس��تادان به 
صحن��ه آین��د و به مردم بگویند راه��ی جز رعایت پروتکل های 

بهداشتی نیست، اظهار کرد: ما حدود یک ماه با این  ویروس در 
ابتدای شیوع آن جنگیدیم و از ۲۵ اسفند فوتی های ما سه رقمی 
ش��د و محدودیت ها آغاز ش��د و از ۲۶ فروردین باز مرگ و میر 
س��ه رقمی به دورقمی کاهش یافت و این دوماه ادامه پیدا کرد 
اما از ۲۵ خرداد بازهم سه رقمی شدیم و امیدواریم که تا ۲۵ تیر 
این ش��رایط به پایان برس��د.وی افزود: ما از ابتدای ش��یوع کرونا 
برای مواد شست وشو، مواد ضدعفونی کننده و مواد غذایی دچار 
مش��کل نش��دیم، در حالی که در اروپا و آمریکا این اتفاقات رخ 
داد. م��ا ن��ه یک س��اعت قطع آب و ب��رق و تعطیلی پمپ بنزین 
داش��تیم و نه یک س��اعت قحطی مواد غذایی پیش آمد و این 

یعنی همه تلاش کردند.
رییس جمهوری با قدردانی از تلاش های وزارت اقتصاد، بانک 
مرک��زی و س��ازمان برنامه و بودج��ه در واردات موارد مورد نیاز 
بهداش��تی به کش��ور، اظهار کرد: ما در س��اخت واکس��ن کرونا 
مش��غول تلاش هس��تیم و کناره نگرفتیم. به اندازه توان خود 
کار می کنی��م و کش��وری نیس��تیم که بگویی��م حالا که تحریم 

هس��تیم گوش��ه ای بنشینیم و منتظر بمانیم تا اگر واکسن تولید 
ش��د به ما هم بدهند.روحانی تصریح کرد: بخش اعظم جامعه 
ما هیچوقت به تبلیغات دش��منان توجه نکرده و حالا هم توجه 
نمی کن��د. کس��ی نباید بیم��اری اش را مخفی کند. این کار ظلم 
به دیگران اس��ت. اگر مبتلا ش��دیم به اطلاع اطرافیان برسانیم. 
برخ��ی می گوین��د روی مان نمی ش��ود بگوییم، یعنی چه؟ اینجا 
دیگر موضوع شرم کردن وجود ندارد. باید بگویند و از محل کار 
مرخصی بگیرند.وی ادامه داد: هرکس از ساعت هفت و نیم تا 
چهارده و سی دقیقه کار کرد، یعنی ساعت آن روزش را پر کرده 
اس��ت. پس دیگر نباید کس��ی جز این عمل کند و از کارمندان 

ساعت بیشتری برای حضور بخواهد.
ریی��س جمه��وری با بیان اینکه اگر پروتکل های بهداش��تی به 
درستی رعایت شود و سبک زندگی تغییر یابد به خوبی در برابر 
کرون��ا عم��ل می کنی��م، اظهار کرد: ما باید وظایف خود را در این 
زمینه به خوبی انجام دهیم و برخی عادت ها مثل دست کشیدن 
به صورت را کنار بگذاریم. یعنی بیاموزیم که دس��ت  مبارک را 

به س��مت صورت که خطرناکترین محل برای انتقال ویروس 
است، نبریم! اگر به این موارد توجه کنیم ان شاءالله این بیماری 

را هم پشت سر می گذاریم.
این س��خنان روحانی در حالی اس��ت که پس از مدتها تعطیلی ، 
واحدهای صنفی و صنعتی فعالیت خود را طبق مصوبه ستاد ملی 
مقابله با کرونا به صورت مش��روط از س��ر گرفتند اما بیم و امید 
نسبت به اجرای این دستورالعمل با وجود خطر ابتلا به ویروس 
کرونا در جامعه افرایش یافت. اگرچه بخش عمده ای از فعالان 
اقتصادی از جمله اصناف و بازاریان ، مالکان و مدیران واحدهای 
تولیدی و صنعتی که با تعطیلی فعالیت کسب و کارشان متحمل 
ضرر و زیان شدند و از سرگیری فعالیت هایشان را ولو مشروط به 
رعایت پروتکل های بهداشتی الحاقی امیدوار کننده می دانند، 
ولی به نظر می رسد برای جامعه درمانگران که ماههای سخت 
را در بیمارستان ها و مراکز درمانی در کنار بیماران کرونایی بدون 
وقفه و با کمترین زمان برای استراحت و در شرایط کمبود امکانات 
و تجهیزات محافظتی پشت سرگذاشته و در این روزهای سخت 
شاهد مرگ همنوعان و همکاران خود بودند و با فروکش کردن 
نسبی بیماری و کاهش آمار بیماران، فراغت هر چند موقت پیدا 
کردند، مصوبه س��تاد ملی مش��روط نیز نگرانی ها و بیم هایی را 
بابت برگش��ت احتمالی روزهای س��خت اولیه شیوع کرونا ایجاد 
کرد. البته اکنون رش��د ش��یوع کرونا افزایش داشته و پیش بینی 
می ش��ود ش��اهد افزایش مبتلایان به کرونا و به تبع آن مرگ و 
میر ناشی از این بیماری باشیم. از سوی دیگر درصد قابل توجهی 
از افراد جامعه به این ویروس مبتلا نش��ده اند و احتمال ابتلا به 
این بیماری را با هر رفتار پر خطری بویژه عدم رعایت پروتکل 

های بهداشتی دارند.
وی ادام��ه داد : وی��روس کرون��ا یا به ط��ور عمومی هر ویروس 
مش��ابهی می تواند با  احتمال هر رفتار غیر بهداش��تی بار دیگر 
به مرحله اوج برس��د و کش��ور و اس��تان را بار دیگر درگیرکند.  در 
شرایط فعلی با دستورالعمل ستاد ملی کرونا مبنی بر از سرگیری 
برخ��ی فعالی��ت های کم خطر ، در بین درمانگران نگرانی وجود 
دارد و آن هم به دلیل احتمال عدم رعایت برخی پروتکل های 
بهداش��تی از س��وی مردم و یا واحدهای صنفی اس��ت که در این 
صورت می تواند آمار ابتلا را افزایش دهد و مشکلاتی را برای 

کشور و استان ایجاد کند.

رئیس جمهور  تاکید کرد:

تعطیلی کسب و کار و  اقتصاد قابل اجرا نیست

اخبار كوتاه

س��خنگوی ش��ورای نگهبان گفت: حدود ۳ هزار و ۳۴۶ مصوبه 
از مجلس ش��ورای اس��لامی در ادوار مختلف دریافت کردیم اما ۴ 
هزار  و ۸۰۰ بار از س��وی ش��ورا اعلام نظر ش��ده که ۲هزار و ۲۱۴ 
لایحه و ۱۱۳۲ طرح بوده تقریبا ۱/۰ مورد مغایرت شرع و قانون 
قرار گرفته است. به گزارش ایلنا، عباسعلی کدخدایی در نشست 
خبری خود با اصحاب رس��انه درباره محکوم کردن کس��انی که 
در ترور ش��هید س��لیمانی نقش داشتند، گفت: وزارت امور خارجه 
باید پاسخ این سوال را بدهد و اگرچه خیلی حداقلی و دیر بود اما 
گزارش��گر کمیس��یون حقوق بشر ترور شهید سرافراز ما را نقض 
قوانین بین الملل دانس��ت، این از این جهت که یک اقدام خلاف 
حقوق بین الملل توسط آمریکا صورت گرفته قابل توجه است اما 

دوستان ما در وزارت امور خارجه پیگیر این موضوع هستند.
کدخدای��ی در خص��وص فوت دو نماینده و رد اعتبارنامه و مدارک 
تحصیلی دو نماینده دیگر گفت: برای کسانی که فوت می کنند، 
انتخابات میان دوره ای باید برگزار ش��ود، انتخابات میان دوره ای 
قبلًا مستقل برگزار می شد اما سال هاست به موجب قانون با اولین 
انتخابات سراسری برگزار می شود بر همین اساس باید با انتخابات 

ریاست جمهوری برگزار شود. سخنگوی شورای نگهبان درباره رد 
اعتبارنامه تاجگردون و هجمه های وارد شده به شورای نگهبان 
گفت: شورای نگهبان یک مرحله رسیدگی و رسیدگی به اعتبارنامه 
نیز مرحله دیگری است که ارتباطی به یکدیگر ندارد. تاکنون ۲۰ 
مورد داشته ایم که مواردی در شورای نگهبان تایید شده و مجلس به 
اعتبارنامه رای لازم را نداده و اتفاق خاصی نیست که صورت گرفته 

اما هجمه ها مثل بقیه هجمه هایی است که به شورای نگهبان وارد 
می شود، برخی از هجمه ها از روی کینه و برخی از هجمه ها از روی 
نادانی است و امیدواریم دوستان نادان هم به خودشان بیایند و توجه 
کنند که هجمه هایشان به شورای نگهبان چه آسیبی می زند. وی 
ادامه داد: ش��ورای نگهبان همان ش��ورای نگهبان سال ۸۸ است 
و قطعا از آرا خود دفاع می کند؛ ممکن است که اشتباهی صورت 
گرفته باشد اما ترتیبی که در قانون برای رسیدگی است این است 

که براساس اسناد و  مدارک رای گیری می کنند.
کدخدایی در خصوص  فیلتر اینستاگرام گفت: باید نسبت به همه 
مصوبات زمانی اعلام نظر کرد که در مجلس تصویب شود و به 

دست ما برسد. 

تروریسم اقتصادی آمریکا علیه مردم عادی را نشانه رفته استسؤال از رئیس جمهور  به صلاح نیست
سخنگوی دولت گفت: سؤال از رئیس جمهور به یکباره در ابتدای کار مجلس بر پیچیدگی 
شرایط خواهد افزود و به حل مسائل کمکی نخواهد کرد.علی ربیعی با اشاره به اینکه  
طرح س��ؤال از رئیس جمهور در مورد برجام و مس��ائل اقتصادی از قبیل نرخ ارز اس��ت 
گفت: نمی توان علت یکی را پرسید و رابطه آن را به نحو دیگری مورد پرسش قرار داد. 
وی افزود: حل این مشکلات و عبور از بحران های عظیم خارجی اقتصادی و اجتماعی 
و نگرانی های مردم راه دیگری می طلبد و جز با تعامل همه قوا محقق نخواهد ش��د. 
سخنگوی دولت گفت: تذکر و استیضاح باید ابزاری برای حل مسائل مردم و پیشرفت 

جامعه باشد و باید مرتب این پرسش را داشته باشیم که آیا سوال از رییس جمهور مسأله  ای را از جامعه حل خواهد کرد؟ 
سؤالات مطرح شده از وظایف دستگاه هاست و مسیر درست این بود که ابتدا این سؤالات در گفت وگویی اقناعی با وزرا 
مطرح می ش��د. ربیعی گفت:عبور از ش��رایط امروز کش��ور نیاز به تعامل و تفاهم همه قوا دارد و بنای دولت همکاری های 
مشترک با دیگر قواست. باید شیوه های گفت و گو را راهگشا کنیم چون در غیر اینصورت به جای مباحثه امیدبخش ما را به 

منازعه نگران کننده نزدیک می کند. 

نماینده ایران در سازمان ملل متحد تنها مسیر مبارزه با تروریسم را تقویت چندجانبه گرایی 
از طریق افزایش همکاری بین المللی و پاسخ دسته جمعی به تروریسم دانست.به گزارش 
ایسنا، مجید تخت روانچی رهیافت های یکجانبه گرایانه را مهمترین چالش برخورد با 
تروریس��م بین المللی برش��مرد و افزود: به عنوان مثال، اقدامات یکجانبه قهرآمیز مانع 
دسترسی به ابزارهای ضروری برای پاسخی جمعی به تروریسم می شود و تلاش های 
بین المللی در این زمینه را تضعیف می کند.وی اقدامات قهرآمیز آمریکا علیه کشورمان را 
خشونت ساختاری در نقض حقوق بشر، حق توسعه و حق حیات مردم ایران و مصداق 

بارز تروریسم و در ابعاد بزرگتر تروریسم اقتصادی دانست که به صورت عامدانه مردم عادی را هدف قرار داده و موجبات 
صدمات بسیاری شده است.وی در پاسخ به اتهامات نماینده آمریکا علیه کشورمان گفت: ایران از همان ابتدا در خط مقدم 
مبارزه با تروریسم در منطقه در مقابله با گروه هایی مانند داعش و القاعده بوده و در مقابل، سیاست های مداخله گرایانه آمریکا 
در منطقه عامل اصلی اشاعه تروریسم در منطقه و سراسر جهان است. به علاوه، آمریکا حامی اصلی گروهک منافقین، 

بدنام ترین گروه های تروریستی است.

كينه و نادانی دليل هجمه ها به شورای نگهبان است

توضیحات کدخدایی درباره رد اعتبارنامه تاجگردون

اس��تاد علوم سیاسی دانشگاه کلارک درباره اظهارات 
ظریف در ش��ورای امنیت س��ازمان ملل گفت: ظریف 
بدون شک دیپلمات بسیار ماهر و زیرکی است. اشاره او 
به مصدق و کودتای ۱۹۵۳ بسیار سنجیده و بجا بود.

مایکل بوتلر در گفت وگو با ایلنا در مورد تلاش ترامپ 
ب��رای ناب��ودی برجام قبل از انتخابات نوامبر در آمریکا 
گفت: رویه دولت ترامپ کاملًا اثبات ش��ده اس��ت. او 
برج��ام را دوس��ت ندارد و ب��رای نابودی برجام تلاش 
می کن��د ای��ن موضوع به این ب��ر می گردد که امضای 
اوباما پای این توافق اس��ت. ترامپ بارها به خصومت 
خود با برجام و اوباما در توییت هایی که منتش��ر کرده، 

اشاره کرده است.
وی در مورد تلاش اروپا برای مقابله با آمریکا در مورد 
ای��ران گفت: ب��ه معنای دیپلماتیک اروپ��ا می تواند با 
آمریکا مقابله کند. به عنوان مثال، نماینده دائم آلمان 
در شورای امنیت سازمان ملل، خروج ایالات متحده از 
برجام را نقض قوانین بین المللی عنوان کرد. من شک 
دارم که آلمان، فرانس��ه یا خود اتحادیه اروپا اوضاع را 

متش��نج کنند، اما اروپا موضع خود را اتخاذ کرده اس��ت 
- اساساً ، اروپا معتقد است که برجام باید حفظ شود و 
همچنین بارها و بارها مخالفت خود با آمریکا در مورد 
برجام را ابراز کرده اس��ت. این در حالی اس��ت که اروپا 

نسبت به ایران نیز انتقادهایی دارد.
بوتلر خاطرنشان کرد: مطمئناً روسیه و چین می توانند 
و می خواهند که با تحریم های تس��لیحاتی در ش��ورای 

امنیت سازمان ملل متحد مخالفت کنند.
این اس��تاد دانش��گاه در مورد بیانیه اخیر آژانس گفت: 
بیانیه آژانس بین المللی انرژی اتمی عمدتاً بر این ادعا 
اس��توار اس��ت که بازرس��ان آن از دسترسی به برخی از 

تاسیسات در ایران منع شده اند
وی در مورد آینده برجام و ترامپ گفت: مطمئناً بازگشت 
بایدن به برجام محتمل اس��ت اگرچه موارد زیادی در 
سیاس��ت دولت وجود دارد که می تواند اولویت دولت 

آینده آمریکا باشد.
بوتل��ر افزود: در مورد انتخابات مطمئناً نظرس��نجی ها 
حاکی از آن اس��ت که ترامپ ش��رایط س��ختی برای 
پیروزی دارد، اما به نظر من پیش بینی نتیجه بسیار تیره 
و تار است. همچنین این سؤال باز است که ترامپ در 
ص��ورت اع��لام نتیجه انتخاباتی که بایدن در آن پیروز 

باشد، چه خواهد کرد.
وی درباره افزایش فشار بر ایران گفت: مطمئنا افزایش 
فشارها بر تنش ها می افزاید اما ترامپ با توجه به نتیجه 
نظرس��نجی ها از تنش با ایران به عنوان ابزاری برای 

تقویت پایگاه خود استفاده می کند.

نماینده مجلس دهم گفت: شرایط کشور نیاز به همدلی، 
صفا و صمیمیت در میان قوا و مسئولان مختلف دارد تا 
بشود مشکلات را حل کرد. مشکلات مربوط به ظریف 
و سایرین نیست، مشکلاتی که الان کشور با آن مواجه 

است، از دست ظریف هم خارج است.
بهروز نعمتی در گفت وگو با ایلنا با اشاره به تلاش برای 
تصویب لوایح مربوط به FATF گفت: اکنون یک سری 
توقعات وجود دارد که دستگاه دیپلماسی کاری را انجام 
 CFT و  FATF دهد، وقتی دستگاه دیپلماسی در موضوع
یعنی نقل و انتقال پول و مسائل مالی مشکل دارد قاعدتا 

این ها در حوزه های مختلف اثر می گذارد.
وی ادامه داد: الان درخصوص ترکمنستان یک اتفاقی 
افتاده و باید پولی را بابت گازی که از ترکمنستان خریدیم 
پرداخ��ت کنی��م، به این دلیل ک��ه این کانال مالی وجود 
نداش��ت الان ترکمن ها از OFAC )دفتر کنترل دارایی 
ه��ای خارج��ی آمریکا( بای��د مجوز بگیرند که این طلب 

پرداخت شود.
نعمتی افزود: البته هنوز ابتدای مجلس است و دوستان 
نس��بت به برخی موضوعات حساس��یت بیشتری دارند، 
همچنین از جهت دیگر وقتی نمایندگان برای سرکشی 
در حوزه های انتخابیه حضور پیدا کرده و مش��کلات و 
موضوعات را بیشتر می بینند، ممکن است این موضوعات 
هم در نوع رفتار آن ها تاثیر بگذارد. اما آن چیزی که مهم 
اس��ت محور همه موضوعات ما باید عقلانیت باش��د و از 
توهین و تهمت و حرف هایی که در ش��أن مس��ئولان ما 
نیست، پرهیز کنیم. نماینده سابق مجلس به مطرح شدن 

طرح سوال از رییس جمهور و همچنین گرانی دلار اشاره 
کرد و گفت: در مجلس دهم همواره انتقاد وجود داشت و 
حتی ما را به سخره می گرفتند که چرا دلار گران شده است، 
اکنون مجلس عوض شده چرا بازهم گرانی می شود، این 

نشان می دهد مشکلات ما عوامل متعددی دارد.
نعمت��ی بیان داش��ت: باید واقعیت ه��ا را ببینیم، بالاخره 
مجموعه ای از عوامل داخلی و خارجی دس��ت به دس��ت 
هم می دهند و شرایط به وضع امروز می رسد و نمی توان 
ادعا کرد که درخصوص مشکلات ما، یک نفر مقصر است. 
باید با هماهنگی در عرصه های مختلف به این سمت پیش 
برویم که با کمک گرفتن از این توان و انرژی خوبی که 

نمایندگان جدید دارند، کارها را پیش ببریم.
نعمتی با بیان این که پرسش��گری حق مجلس اس��ت، 
اظهار داش��ت:  البته باید برای مجلس حق پرسش��گری 
قائل باشیم و این را هم بدانیم که پرسشگری در کانال 
درست و شرایط خودش حق مجلس است. در مجموع 
رفتارهای روز یکشنبه اتفاقی بود که رقم خورد و امیدواریم 

که دیگر اتفاق نیفتد.

حل مشكلات از دست يك نفر خارج استرييس جمهور آمريكا با برجام و اوباما خصومت دارد

عوامل داخلی و خارجی عامل بحران ارزیترامپ به دنبال نابودی برجام  


